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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 2/2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 28 de febrer de 2014  
Horari: de 11:00 a les 12:52 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piquè,               6è. Tinent d’alcalde 
Josep Presseguer Gené,                Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa l’assistència: 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 31 de gener de 
2014. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 133 fins el núm. 861, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

• Decret de 18-2-2014 de nomenament del regidor Sr. Félix Larrosa i Piqué com a 
membre de ple dret de la Junta de Govern Local amb motiu de la renúncia del 
regidor Sr. Josep Presseguer i Gené  
 

• Decret de 18-2-2014 de nomenament de la regidora Sra. Montserrat Mínguez i 
García com a 6a tinent d’alcalde. 
 

• Decret de 18-2-2014 de nomenament del regidor Sr. Rafael Peris i Martín com a 
president de l’Institut Municipal d’Ocupació 
 

• Decret de 18-2-2014 de delegació de les competències de resolució de les 
sol·licituds de la Regidoria de Benestar Social. 
 

• Decret de 18-2-2014 de nomenament del regidor Sr. Rafael Peris i Martín com a 
regidor d’Ocupació, amb motiu de la renúncia del regidor Sr. Josep Presseguer i 
Gené. 
 

• Decret de 18-2-2014 de la revocació del nomenament de la Sra. Montserrat 
Mínguez i García com a responsable de Regidoria i designació del Sr. Rafael 
Peris i Martín com a regidor de Cooperació Territorial i designació del Sr. Félix 
Larrosa i Piqué com a regidor de Projecció Exterior. 
 

• Decret de 18-2-2014 de nomenament de la Sra. Montserrat Mínguez i García, 
com a regidora de Benestar social i presidenta de la Comissió Informativa.  
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• Decret de 18-2-2014 de designació del Sr. Rafael Peris i Martín com a 
representant de l’Ajuntament de Lleida en el Consell d’Administració del consorci 
del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida.  

 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 5-2-2014 D ’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC A FAVOR DEL COL·LEGI SAGRADA FAMÍLIA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 5-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el col·legi Sagrada Família, per a la concessió al seu favor d’una Placa 
de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
 
2n. Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, regidor instructor de l’expedient 
i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 5-2-2014 D ’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC A FAVOR DE L’ESCOLA CERVANTES    
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 5-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en l’escola Cervantes, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
 
2n. Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l’expedient 
i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 5-2-2014 D ’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC A FAVOR DE L’ESPLAI EPIS DEL COL·LEGI EPI SCOPAL 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 5-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en l’Esplai Epis del col·legi Episcopal, per a la concessió al seu favor d’una 
Placa de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
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2n. Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, regidor instructor de l’expedient 
i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 18-2-2014 D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T ESPORTIU A 
FAVOR DE LA PENYA CICLISTA COLOMINA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en La Penya Ciclista Colomina per a la concessió al seu favor d’una Placa 
de la Paeria al mèrit esportiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient”.  
 
 
8.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 19-2-2014 D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T ESPORTIU A 
FAVOR DEL CLUB PETANCA BORDETA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 19-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el Club Petanca La Bordeta per a la concessió al seu favor d'una Placa 
de la Paeria al mèrit esportiu. 
 
2n. Nomenar a S. Sa. José M. Alonso Fernández, Regidor instructor de l'expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l'expedient”. 
 
 
9.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 24-2-2014 D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRI T ESPORTIU A 
FAVOR DE CLUB PETANCA SECÀ DE SANT PERE  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el Club de Petanca del Secà de Sant Pere per a la concessió al seu 
favor d'una Placa de la Paeria al mèrit esportiu. 
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2n. Nomenar a S. Sa. José M. Alonso Fernández, Regidor instructor de l'expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l'expedient”. 
 
 
 
10.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 20-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SO LIDARITAT A 
FAVOR DE L’ONCE  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 20-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  

“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en ONCE, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la 
solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Montse Mínguez Garcia, Regidora instructora de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient”. 

 

 
11.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 21-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SO LIDARITAT A 
FAVOR DE LA LLAR DE JUBILATS DE SANTA CECÍLIA DE CA PPONT  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  

“1.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en la Llar Municipal de jubilats Santa Cecília de Cappont, per a la concessió 
al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Dolors Arderiu Sabaté,  Regidora instructora de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient”. 
 

 
12.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 24-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL  MÈR IT CIENTÍFIC O 
INVESTIGADOR A FAVOR DEL COL·LEGI OFICIAL DE TITULA TS MERCANTILS I 
EMPRESARIALS DE LLEIDA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
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“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el Col•legi Oficial de Titulats Mercantils i Empresarials de Lleida per a la 
concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit científic o investigador. 

 
2n. Nomenar a S. Sa. Rafael Peris i Martin instructor de l'expedient i al Sr. Jordi 
Baulenas i Balsells, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient”. 
 
 
13.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 5-2-2014 D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC A FAVOR DEL PARE JOAN RIBALTA BALET 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 5-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents del Pare Joan Ribalta i Balet  per a la concessió al seu favor d’una Medalla 
de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de 
l’expedient i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la 
tramitació de l’expedient”. 
 
 
 
14.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 20-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC A FAVOR DEL SR. ANTONI OLONA I CABASÉS  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 20-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents del Sr. Antoni Olona i Cabasés, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de 
l’expedient i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la 
tramitació de l’expedient”. 
 
 
15.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 20-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC, A TÍTOL PÒSTUM, A FAVOR DEL SR. MOISÉS S OBRINO MOTIS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 20-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
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“1.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents del Sr. Moisés Sobrino Motis, per a la concessió al seu favor d’una Medalla 
de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic, a títol pòstum. 
 
2.- Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l’expedient 
i a la Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
 
16.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 21-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A 
FAVOR DEL SR. MANOLO LÓPEZ TERRADOS  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents al Sr. Manolo López Terrados per a la concessió d’una Medalla de la Paeria 
a la Solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la Sra. 
Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretaria, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”.  
 
 
 
17.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 21-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A 
FAVOR DEL SR. COSME GARCÍA MIR  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents al Sr. Cosme Garcia Mir per a la concessió al seu favor d’una Medalla de la 
Paeria a la Solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la Sra. 
Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretaria, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”.  
 
 
18.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 21-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A 
FAVOR DEL SR. JOAQUIM MATEO  ROSELLÓ   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
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“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents al Sr. Joaquim Mateo Roselló per a la concessió al seu favor d’una Medalla 
de la Paeria a la Solidaritat. 

 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la Sra. 
Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretaria, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”.  
 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 21-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A 
FAVOR DEL SR. JACINTO PERNIA I VAL  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  

 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents al Sr. Jacinto Pernia Val per a la concessió al seu favor d’una Medalla de 
la Paeria a la Solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretaria, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient”. 
 
 
 
20.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 24-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT CULTURAL 
O ARTÍSTIC A FAVOR DEL SR. JOAN BELLMUNT FIGUERAS   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el JOAN BELLMUNT, per a la concessió al seu favor d’una Medalla  de 
la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a la Senyora Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i 
al Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
 
21.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 24-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT CULTURAL 
O ARTÍSTIC A FAVOR DEL PARE FRANCESC GAMISSANS I AN GLADA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
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“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en el PARE FRANCESC GAMISSANS I ANGLADA, per a la concessió al 
seu favor d’una Medalla  de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n.  Nomenar a la Senyora Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i 
al Senyor Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
 
22.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE 24-2-2014  D’INICI D’EXPEDIENT 
PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈ RIT CULTURAL O 
ARTÍSTIC A FAVOR DE LA SRA. MERCÈ FREIXINET FRANCH   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-2-2014, el qual en la 
seva part dispositiva diu:  
 
“1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concorrents en la Sra. MERCÈ FREIXINET FRANCH, per a la concessió al seu favor 
d’una Medalla  de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n.  Nomenar a la Senyora Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i 
al Senyor Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient”. 
 
 
23.- INICI DE TRAMITACIÓ PER A LA FORMALITZACIÓ, DA VANT EL TRIBUNAL 
CONSTITUCIONAL, DE CONFLICTE EN DEFENSA DE L’AUTONO MIA LOCAL 
CONTRA ELS ARTICLES 1R I 2N I DEMÉS DISPOSICIONS CO NTINGUDES EN LA 
LLEI 27/2013, DE 27 DE DESEMBRE, DE RACIONALITZACIÓ  I SOSTENIBILITAT 
DE L’ADMINISTRACIÓ LOCAL  
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU (que representa el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la  Corporació) i 5 
vots en contra del Grup Municipal del PP,  s’acorda aprovar la següent proposta 
d’Alcaldia: 
 
1r. Iniciar  la tramitació per a la formalització del conflicte en defensa de l’autonomia 
local contra els articles primer i segon i demès disposicions afectades de la Ley 
27/2013, de 27 de diciembre de 2013, de Racionalización y Sostenibilidad de la 
Administración Local (BOE núm. 312 de 30 de desembre de 2013) d’acord amb el text 
que s’adjunta, segons el que s’estableix en els arts. 75 bis i següents de la Ley Orgánica 
2/1979, de 3 de octubre, del Tribunal Constitucional. 
 
2n. A tal efecte, sol·licitar Dictamen del Consejo de Estado, conforme a l’establert en 
l’art. 75 ter 3 de la Ley Orgánica 2/1979, de 3 de octubre, del Tribunal Constitucional, 
per conducte del Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, a petició de 
l’entitat local de major població (art. 48 Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las 
Bases de Régimen Local), així com atorgar a aquesta entitat la delegació necessària. 
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3r. Facultar i encomanar a l’Im·lm. Sr. Alcalde  per a la realització de tots els tràmits 
necessaris per portar a terme els acords primer i segon i expressament per a 
l’atorgament d’escriptura de poder tan ampli i suficient com en dret es requereixi a favor 
de la Procuradora Dña. Virginia Aragón Segura, col. Núm. 1040 de l’Il·lustre Col·legi de 
Procuradors de Madrid per tal que, en nom i representació de l’Ajuntament de Lleida, de 
forma solidària i indistinta interposi conflicte en defensa de l’autonomia local contra la 
Ley 27/2013, de 27 de diciembre de 2013 (BOE núm. 312 de 30 de desembre de 2013), 
de Racionalización y Sostenibilidad de la Administración Local, seguint-lo per tots els 
seus tràmits i instàncies fins a obtenir sentència ferma i la seva execució. 
 
 
24.- ACORDS DE CARTIPÀS I ORGANITZATIUS AMB MOTIU D E LA RENÚNCIA 
DEL SR. JOSEP PRESSEGUER I GENÉ COM A REGIDOR DE LA  CORPORACIÓ 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Nomenar el regidor Sr. Joan Gómez López com a membre del Consell Rector de l’ 
Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí, a proposta del Grup Municipal del PSC i 
en substitució del Sr. Josep Presseguer Gené. 
 
2n. Nomenar el regidor Sr. Joan Gómez López com a membre designat per l’ajuntament 
en el Consell General del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida,a proposta del 
Grup Municipal del PSC i en substitució del Sr. Josep Presseguer Gené. 
 
3r. Nomenar el regidor Sr. Joan Gómez López com a membre del Consell General del 
Consorci Globalleida a proposta del Grup Municipal del PSC i en substitució del Sr. 
Josep Presseguer Gené. 
 
4t. Nomenar el regidor Sr. Rafael Peris Martín com a membre del Comitè Executiu del 
Consorci Globalleida, en representació de l’Ajuntament de Lleida i en substitució del  Sr. 
Josep Presseguer Gené. 
 
5è. Nomenar el regidor Sr. Joan Gómez López com a representant de l’Ajuntament de 
Lleida en el Consell Escolar Municipal de Lleida, a proposta del Grup Municipal del PSC 
i en substitució del Sr. Josep Presseguer Gené. 
 
6è. Donar trasllat d’aquests acords a les persones designades, al Sr. Josep Presseguer 
Gené i a les presidències i secretaries de l’Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí, 
Consorci de Promoció Econòmica de Lleida, Consorci Globalleida i Consell Escolar 
Municipal, als efectes oportuns.  
 
 
25.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. ALBA REGUÉ 
SOLÉ  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de recursos humans, per 
unanimitat s’acorda: 
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Autoritzar a la funcionària interina Sra. Alba Regué Solé, psicòloga de l’ E.A.I.A., per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de psicòloga a la residència ACIA (GEDAC) de 
La Fuliola amb una jornada de 4 hores cada 15 dies que es realitzaran els dimecres. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació. 
 
 
26.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  JOAN SANCHO 
DOMINGO 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de recursos humans, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritza al  funcionari Sr. Joan Sancho Domingo, professor especial Conservatori, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat com a violinista, membre titular de l’Orquestra 
Simfònica Julià Carbonell de les Terres de Lleida, amb una dedicació de 60 dies a l’any.  
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 

 
27.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  XAVIER PIÑOL 
ESTEBAN  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de recursos humans, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritza al  treballador Sr. Xavier Piñol Esteban, analista programador, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat com a professor associat a temps parcial, de 
l’assignatura Integració de sistemes, al Departament d’Economia i Coneixement de la 
Universitat de Lleida, amb una jornada de 77 hores lectives en horari de tarda fins a la 
finalització del curs acadèmic 2013/2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 

 

28.- SOL·LICITUD DE RENOVACIÓ DEL RECONEIXEMENT DE LLEIDA COM A 
CIUTAT AMIGA DE LA INFÀNCIA I EL SEU SEGUIMENT POST ERIOR AL 
“PROGRAMA CIUDADES AMIGAS DE UNICEF – COMITÉ ESPAÑO L” 

Vist l’informe-proposta del cap de la secció socioeducativa per a la sol·licitud de 
renovació del reconeixement de Lleida com a ciutat amiga de la Infància i el seu 
seguiment posterior al “Programa Ciudades Amigas de UNICEF – Comité Español”. 
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Vist el protocol de reconeixement de ciutat amiga de la infància o de renovació 
d’aquesta que contempla entre els requisits: 

- La voluntat formal del Ple de l’Ajuntament d’iniciar procés de renovació del 
reconeixement de Lleida com a ciutat Amiga de la Infància, i el seu seguiment 
posterior, amb certificació del secretari. 

- L’elaboració d’un informe sobre l’estat de la infància a la ciutat i  
- L’existència d’un Pla Local d’Infància 2014-2018. 

Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 

Sol·licitar la renovació del reconeixement de Lleida com a Ciutat Amiga de la Infància i 
el seu seguiment posterior al “Programa Ciudades Amigas de la Infancia de UNICEF – 
Comité Español”. 

 

29.- APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE L ’ORDENANÇA 
FISCAL 2.1 TAXA PER TRAMITACIÓ DE DOCUMENTS, AUTORI TZACIONS 
ADMINISTRATIVES I LLICÈNCIES 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte,  amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 
11 abstencions dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’ordenança fiscal 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions 
administratives i llicències amb les modificacions que es detallen en l’expedient. 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, 
aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un termini de 
30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar l’expedient 
tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta exposició s’ha de 
publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més 
difusió de la província. 
 
3r.  Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de l’ordenança fiscal 2.15 
Taxa per zones blaves, no impugnada, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 
del mateix text legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris.  
 
 
30.- DONAR COMPTE DELS INFORMES EMESOS EN RELACIÓ A  LA DISPOSICIÓ 
ADDICIONAL NOVENA DE LA LLEI 7/1985, DE 2 D’ABRIL, REGULADORA DE LES 
BASES DEL RÈGIM LOCAL, REDACTADA PEL NÚMERO TRENTA SIS DE 
L’ARTICLE PRIMER DE LA LLEI 27/2013, DE 27 DE DESEM BRE, DE 
RACIONALITZACIÓ I SOSTENIBILITAT DE L’ADMINISTRACIÓ  LOCAL 
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La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració 
Local, estableix i redacta la disposició addicional novena de la Llei 7/1985, Reguladora 
de les Bases del Règim Local, que té per objecte el redimensionament del sector públic 
local. 
 
La referida disposició addicional estableix una sèrie d’actuacions a realitzar per les 
entitats locals en relació als organismes, entitats, societats, fundacions, consorcis i 
demés ens que tinguin adscrits a efectes del Sistema Europeu de Comptes i els que 
puguin estar adscrits a aquests últims, en el moment d’entrada en vigor de la norma que 
es va produir el dia 31 de desembre de 2013. 
 
La Intervenció de l’Ajuntament de Lleida ha emès un informe de data 10 de febrer- en el 
que es posa de manifest que estableix la disposició addicional novena de la Llei 7/1985 i 
indica quines són les actuacions que s’han de realitzar en relació als ens que estan 
adscrits a l’Ajuntament de Lleida en data 31 de desembre de 2013. En el referit informe 
es manifesta que la Disposició Addcional novena requereix que les entitats que estiguin 
en situació de desequilibri, hauran d’aprovar un pla de correcció del desequilibri abans 
del 28 de febrer del 2014, previ informe de la Intervenció de l’ens local i que les entitats 
que es troben en aquesta situació de desequilibri d’acord amb les regles de la disposició 
addicional novena són el Consorci de Promoció Econòmica de Lleida i l’Empresa 
Municipal d’Urbanisme de Lleida. 
 
La Direcció de Serveis d’Economia de l’Ajuntament de Lleida, en base a l’establert en 
l’informe de la Intervenció de data 10 de febrer de 2014 i les dades contingudes en el 
Pressupost General de l’Ajuntament de Lleida per a 2014 emet un informe de data 17 de 
febrer en el que manifesta que no procedeix realitzar cap pla de correcció del 
desequilibri de les entitats Consorci de Promoció Econòmica de Lleida i l’Empresa 
Municipal d’Urbanisme de Lleida, donat que en el moment d’aprovar el pressupost de 
l’exercici 2014 de les referides entitats ja es va tenir en compte les actuacions a realitzar 
per tal de corregir aquest desequilibri. Es a dir, que el pla de correcció del desequilibri ja 
ha estat aprovat amb anterioritat al 28 de febrer del 2014, donat que es troba implícit en 
el pressupost de 2014 i que la seva execució comportarà la correcció del desequilibri 
amb data 31 de desembre de 2014. 
 
En relació al informe emès per la Direcció de Serveis d’Economia de l’Ajuntament de 
Lleida, de data 17 de febrer, la Intervenció de l’Ajuntament de Lleida emet un nou 
informe de data 20 de febrer de 2014 en el que manifesta que a la vista de l’informe 
emès per la Direcció de Serveis d’Economia, es constata que una projecció del 
pressupost per a 2014 del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida en la que es 
prengui com a hipòtesis que s’executa el pressupost aprovat en la seva totalitat i 
exactament tal i com ha estat aprovat, la conseqüència seria que al finalitzar el 2014, no 
tindria necessitat de finançament en termes del Sistema Europeu de Comptes. Per la 
seva banda, una projecció de l’estat de previsió d’ingressos i despeses de l’Empresa 
Municipal d’Urbanisme de Lleida que prengui com a hipòtesis que s’executen les 
previsions d’ingressos i despeses aprovades amb exactitud i en la seva totalitat tal i com 
han estat aprovats, el resultat seria que al finalitzar el 2014, no tindria necessitat de 
finançament en termes del Sistema Europeu de Comptes. El mateix informe també 
assenyala que en tot cas, la pròpia Disposició Addicional novena estableix que la  
correcció del desequilibri s’haurà de comprovar amb els resultats de la liquidació o 
aprovació dels comptes anuals de 2014 i que un cop obtinguts aquests resultats, 
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s’haurà d’actuar en d’acord amb l’establert en la Disposició Addicional novena de la Llei 
7/1985. 
 
Vista la proposta de la Comissió d’Economia i Hisenda. 
 
L’Ajuntament Ple es dóna per assabentat dels informes emesos per la Intervenció de 
l’Ajuntament de Lleida en data 10 de febrer de 2014, per la Direcció de Serveis 
d’Economia de l’Ajuntament de Lleida de 17 de febrer de 2014 i per la Intervenció de 
data 20 de febrer de 2014, tots ells en relació a la Disposició Addicional novena de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril de Bases del Règim Local en la redacció efectuada per la Llei 
27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local i 
també es dóna per assabentat de la innecessarietat d’elaborar un pla de correcció del 
desequilibri del Consorci de Promoció Econòmica i de la Empresa Municipal 
d’Urbanisme de Lleida, donat que el pressupost i l’estimació d’ingressos i despeses 
respectivament, corresponents a l’exercici 2014 ja preveuen la correcció de l’esmentat 
desequilibri. 
 
 
31.- INSCRIPCIÓ DE FITXERS AUTOMATITZATS EN DADES D E CARÀCTER 
PERSONAL DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ SALVADO R SEGUÍ, AL 
REGISTRE DE L’AUTORITAT CATALANA DE PROTECCIÓ DE DA DES 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa d’Economia i Hisenda: 
 
1r.  Aprovar, amb caràcter inicial, la creació dels fitxers que contenen dades de caràcter 
personal de titularitat de l’Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí (organisme 
autònom depenent de l’Ajuntament de Lleida) que es relacionen a continuació i que es 
detallen en l’annex 1 d’aquesta proposta. 
 
1. Gestió econòmica, financera i pressupostaria. 
2. Personal. 
3. Usuaris de Serveis. 
4. Correu electrònic. 
5. Treballadors CET-DIPS. 
6. News-Web . 
7. Videovigilancia 
 
2n.  D’acord amb l’article 20 de la LOPD i l’article 54 del RLOPD, es regulen els fitxers 
descrits de  l’annex 1 d’aquesta proposta i se n’estableix la denominació, així com la 
descripció de la seva finalitat i usos previstos; les persones o col•lectius sobre els quals 
s’obtenen les dades; el procediment de recollida de les dades i la seva procedència; 
l’estructura bàsica del fitxer mitjançant la descripció detallada dels tipus de dades 
personals que s’inclouen i el sistema de tractament que s’utilitzarà; les comunicacions 
de dades, indicant-ne els destinataris i, si s’escau, les transferències de dades a països 
tercers, amb indicació d’aquests països, l’òrgan responsable del fitxer; els serveis o 
unitats davant les quals es poden exercir els corresponents drets i, finalment, els nivells 
de seguretat que resultin aplicables. 
 



 
 

 15 

3r. Els òrgans responsables de cada fitxer han d’adoptar les mesures tècniques, de 
gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la confidencialitat, seguretat i 
integritat de les dades, així com totes aquelles mesures necessàries destinades a fer 
efectius els drets de les persones afectades, reconeguts en la LOPD i les normes que la 
despleguen. 
 
4t.. Sotmetre aquest acord d’aprovació inicial a informació pública durant el termini de 
30 dies, mitjançant anunci que es publicarà en el BOP de Lleida, en el DOGC i en el 
tauler d’anuncis municipal, per tal que les persones que es considerin afectades puguin 
presentar les al•legacions i reclamacions que creguin convenients. 
 
En cas de no presentar-se al•legacions durant el termini d’informació pública, l’acord 
d’aprovació inicial esdevindrà definitiu sense cap més tràmit. 
 
5è. Un cop definitiu aquest acord d’aprovació, publicar el text íntegre de la disposició 
aprovada al BOP de Lleida i al tauler d’anuncis de la corporació, amb totes les dades 
definitòries i descriptives de cadascun dels fitxers, inserint al DOGC la referència del 
BOP en què hagi estat publicat aquest text. 
 
6è. Trametre aquest acord i els seus annexos a l’Autoritat Catalana de Protecció de 
Dades, per tal que pugui procedir a la inscripció dels esmentats fitxers en el seu registre. 
També donar trasllat a la presidenta i la secretària de la Comissió de Seguretat de 
Dades de Caràcter Personal, Gestió de la Informació i Sistemes TIC a l’Ajuntament de 
Lleida i al responsable de Seguretat de Dades de Caràcter Personal, Informació i 
Sistemes TIC a l’Ajuntament de Lleida, a la presidència i secretaria a de l’Institut 
Municipal d’Ocupació Salvador Seguí. 
 
7è. Autoritzar expressament al Sr. Alcalde per a la realització de tots els actes 
necessaris per l’execució del present acord. 
 
 
32.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EL 12-2-2014, E NTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBAN ISME DE LLEIDA 
SL I LES SENYORES GERMANA FUENTE GÓMEZ I MARIA GUTI ÉRREZ DE LA 
FUENTE, RELATIU A LA CESSIÓ TEMPORAL DE L’ÚS D’UN P ROINDIVÍS DEL 
SOLAR SITUAT AL C. CAVALLERS,68 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de l’Oficialia Major: 
 
1r. Aprovació del Conveni, subscrit en data 12 de febrer de 2014, entre l’Ajuntament de 
Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i les senyores Germana Fuente 
Gómez i María Gutiérrez de la Fuente per a la cessió temporal de l’ús d’un proindivís 
sobre un solar, situat al carrer Cavallers, 68. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
33.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DE LA MODIFICA CIÓ PUNTUAL DEL 
PLA GENERAL DE LLEIDA, REFERIDA A L’ART. 133, A LA DISPOSICIÓ 
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TRANSITÒRIA 1A I A LA D’ELIMINACIÓ DE L’ÀMBIT DEL P LA ESPECIAL 
URBANÍSTIC DE GARDENY, I QUE AJUSTA L’ÀMBIT DEL SUR  17 I SUPRIMEIX EL 
POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 32 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 25 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Tenir per presentada l’al·legació d’ADIF en relació amb les seves propietats i 
indicar que cal considerar el seu contingut en la tramitació del projecte de 
reparcel·lació del sector i desestimar l’altre extrem de l’al·legació presentada -en el 
sentit d’incorporar part de les seves propietats al SUR 17- d’acord amb els termes 
establerts en l’apartat anterior de Consideracions. 
 
2n.  DONAR CONFORMITAT al Text refós de la Modificació puntual del Pla general de 
Lleida referida a l’article 133, a la disposició transitòria 1ª i a la delimitació de l’àmbit 
del Pla especial urbanístic de Gardeny, i que ajusta l’àmbit del SUR 17 i suprimeix el 
polígon d’actuació urbanística UA 32. 
 
3r. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per tal de prosseguir la seva 
tramitació, d’acord amb el que preveu l’art. 79 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text refós de 
la Llei d’urbanisme. 
 
 
 
34.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍS TIC PER 
L’ORDENACIÓ D’UNA RESIDÈNCIA GERIÀTRICA A LA PARTID A TORRES DE 
SANUI 147, POLÍGON 30, PARCEL·LA 15 DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 25 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per l’ordenació d’una 
residència geriàtrica a la Partida Torres de Sanui, 147, polígon 30, parcel·la, 15 de 
Lleida, promogut per Montserrat Tornero i Lorente, amb el benentès que prèviament a la 
tramesa de l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme, per a la seva aprovació 
definitiva, caldrà aportar l'informe favorable de l'ACA en relació al sanejament i a 
l'abocament de les aigües residuals. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme, si s’escau. 
 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL PLA D’ACCIÓ DE L’ENERGIA SOSTENI BLE DE LLEIDA 
(PAES) 
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Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor de Medi Ambient i 
Horta: 

1r. APROVAR EL PLA D’ACCIÓ DE L’ENERGIA SOSTENIBLE DE LLEIDA (PAES) 
2011-2020. 

2n. Comunicar el present acord al Comissari de Transports i Energia de la Unió 
Europea (en els termes dels models establerts). 

 

 
36.-  MANIFEST AMB MOTIU DEL 8 DE MARÇ DE 2014: DIA  INTERNACIONAL DE 
LES DONES 
 
La regidora Sra. Ball, llegeix el “Manifest amb motiu del 8 de març de 2014: Dia 
Internacional de les dones”, fet per la FMC, l’ACM i les 4 diputacions catalanes i que ha 
estat subscrit pels grups municipals del PSC i CiU. El text del Manifest és el següent: 
 
“Un any més, el dia 8 de març les dones de tot el món sortim al carrer per celebrar el 
Dia Internacional de les Dones. Aquesta commemoració centenària simbolitza la lluita 
històrica per la igualtat de gènere. 
 
Perquè malauradament, a les nostres societats encara s’hi arrelen estructures i 
situacions que dificulten el ple desenvolupament de les dones: la desigualtat salarial, la 
menor presència en espais de poder, la segregació ocupacional, la manca de 
coresponsabilitat en les tasques de cura i de la llar, o la violència masclista, són 
evidències que hem de seguir treballant i sumant esforços per fer efectiva la igualtat de 
gènere. 
 
Això ens obliga a pensar en la implicació de tota la societat –homes i dones- per tal de 
fer-nos partícips i protagonistes del trencament d’estereotips que ha de dur a un canvi 
d'actitud de la societat, el canvi de mentalitat col·lectiu imprescindible per avançar 
plegats en aquest gran repte col·lectiu. 
 
També és moment de recordar les grans fites en la consecució dels drets civils, polítics 
i socials de les dones, moments clau com l’adquisició del dret al vot - important avenç 
del qual s’han complert 80 anys -, el dret a l’accés a l’educació superior, el dret a la 
lliure disposició dels propis béns, l’aprovació d’instruments legals més recents, com la 
Ley Orgánica para la Igualdad efectiva entre Mujeres y Hombres, la Ley Integral contra 
la Violencia de Género, o la Llei catalana del Dret de les Dones a eradicar la Violència 
Masclista. 
 
Però al costat d'aquestes fites ara també cal alçar la veu i denunciar com, altres marcs 
legals referents al nostre país, queden afectats per tot tipus de reformes que 
desgraciadament no es situen en la lògica d' ampliar els drets de les dones o bé la 
igualtat efectiva amb els homes. Aquí podem destacar la nova Llei de Racionalització i 
Sostenibilitat de l'Administració Local, que amenaça clarament la funció que han 
desenvolupat els ajuntaments democràtics alhora de donar respostes a les necessitats 
dels ciutadans i ciutadanes des de la proximitat. Aquest és el cas de les polítiques i 
serveis municipals adreçats a la promoció de les dones o bé a l'atenció de les víctimes 
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de violència masclista, la continuïtat dels quals queda compromesa i qüestionada. I el 
cas més actual i flagrant, sens dubte és la Reforma del Govern de l'Estat pel que fa a la 
Llei de Salut sexual i reproductiva vigent des del 2010, que suposa un atac directe a la 
llibertat de les dones i al dret a decidir sobre el seu propi cos. 
 
Per tot plegat, hem de recordar que garantir la igualtat d’oportunitats per totes les 
dones, és avançar cap a una societat més democràtica, és afavorir el benestar i el 
desenvolupament humà, és promoure un nou model social situant les persones en el 
centre de les estratègies i les actuacions. I aquesta ha de ser una de les finalitats del 
compromís global de les administracions locals sempre al costat de les dones i de les 
organitzacions que defensen i reivindiquen el seu reconeixement com a ciutadanes de 
ple dret. 
 
Aquest és el gran repte que tenim al davant, i l’hem assolir amb la col·laboració i la 
complicitat de totes les institucions, agents socials i de les dones i els homes de la 
nostra ciutat, perquè només així podrem fer-ho realitat”. 
 
 
 
37.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PP, PSC I CIU PER AL FOMENT DEL 
CONEIXEMENT DELS MUSEUS DE LLEIDA I L’AUGMENT DE VI SITANTS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada pels grups municipals 
del PP, PSC i CiU: 
 
1r. Dissenyar un pla per a la millora de la senyalització de tots els equipaments 
culturals i patrimonials de la ciutat de Lleida. 
 
2n. Dissenyar productes turístics de la ciutat que tinguin els museus i el patrimoni de 
Lleida com un dels elements amb el valor afegit per fer-los més atractius i fomentar el 
número de visitants.  
 
 
38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE LA  REDUCCIÓ DE 
L’IMPOST SOBRE EL VALOR AFEGIT (IVA) EN LES FACTURE S DE GAS I 
ELECTRICITAT I LA REVISIÓ DELS CRITERIS QUE AFECTEN  TANT LA 
TIPOLOGIA DEL BO SOCIAL COM ELS REQUISITS PER ACCED IR-HI 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada pel Grup Municipal del 
PSC: 
 
1r. Demanar al Govern de l’Estat que valori la reforma de Llei 3/1992, de 28 de 
desembre, de l’Impost sobre el Valor Afegit, per tal d’establir un IVA reduït per al preu de 
les factures de gas i electricitat a nivell domèstic.  

2n. Demanar  al Govern de l’Estat que millori l’actual bo social de tal manera que tingui 
en compte, crucialment, el nivell d’ingressos familiars i no només la potència 
contractada o la situació familiar o laboral. Igualment i en paral·lel, que valori la creació 
d’un bo social que doni cobertura a les factures de gas i aigua de les famílies 
vulnerables.. 



 
 

 19 

3r. Instar al Govern de l’Estat perquè aprovi una Llei de mesures que previnguin la 
pobresa energètica de les famílies més vulnerables i que al mateix temps comporti, 
d’una banda, la regulació dels subministres bàsics de la llar en base a l’estalvi i el 
consum eficient, i de l’altra les mesures que garanteixin que totes les llars puguin 
disposar d’unes condicions adequades en els diferents serveis energètics que són 
essencials per una família.   

4t. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que segueixi insistint i estableixi 
diàleg efectiu amb les companyies elèctriques i l’Associació Espanyola d’Empreses 
Subministradores i emeti un nou Decret que primi els interessos de les famílies 
vulnerables davant les multinacionals de la llum i el gas. 

 
5è L’Ajuntament de Lleida es compromet a mantenir els ajuts de necessitats bàsiques 
que es dirigeixen a les famílies vulnerables de la ciutat de Lleida i a elaborar un pla 
contra la pobresa energètica que garanteixi, a nivell local, tant el dret de la ciutadania 
als subministres bàsics de la llar, com a assessorar per tal que les famílies puguin 
identificar, prevenir i corregir determinades situacions relacionades amb les factures 
energètiques.  

 
6è. L’Ajuntament de Lleida traslladarà aquesta moció al Govern d’Espanya, al Govern 
de la Generalitat, als Grups amb representació parlamentària al Congrés dels Diputats i 
als Parlament de Catalunya, i a les entitats municipalistes del país.  

 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER A L’APROVA CIÓ DE LA 
FORMALITZACIÓ DEL CONFLICTE EN DEFENSA DE L’AUTONOM IA LOCAL 
CONTRA LA “LEY 27/2013, DE 27 DE DICIEMBRE, DE RACI ONALIZACIÓN Y 
SOSTENIBILIDAD DE LA ADMINISTRACIÓN LOCAL” 
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent. 
 
 
 
40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER CREAR UN S ERVEI D’ALERTA 
DE RISC D’EXCLUSIÓ SOCIAL ENTRE LA GENT GRAN 
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent. 
 
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE RECOLZAMEN T AL SECTOR 
PORCÍ I LES EMPRESES DE TRACTAMENT DE PURINS QUE EX IGEIXEN 
SOLUCIONS URGENTS PER EVITAR EL TANCAMENT DE LES PL ANTES I 
ASSEGURAR LA CONTINUÏTAT DE LES EXPLOTACIONS  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada pel Grup Municipal del 
PSC: 
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1r.  Donar recolzament al sector porcí de Catalunya, representat per Unió de Pagesos, 
JARC, ASAJA, Federació de Cooperatives Agràries de Catalunya, PORCAT i 
ANRPROGAPOR, i l'Associació d'Empreses per al Desimpacte Ambiental dels Purins 
(ADAP), que exigeix al Govern de l'Estat mesures urgents per evitar el tancament de les 
plantes de cogeneració de tractament de purins i per evitar posar en perill les 
explotacions ramaderes que  en depenen, arran de la modificació del sistema retributiu 
de la producció d'energia amb cogeneració i residus.  
 
2n.  Demanar al Govern de l’Estat que faci les modificacions legals necessàries per tal 
que aquesta normativa no afecti la viabilitat de les plantes de cogeneració de tractament 
de purins. 
 
3r. Instar la Generalitat a continuar cercant solucions a llarg termini que assegurin el 
manteniment de les explotacions porcines cercant sistemes de  tractament dels purins 
econòmicament viables, ambientalment correctes i territorialment equilibrats. 
 
 
 
42.-  ACCEPTACIÓ DE LA RENÚNCIA DEL SR. JOSEP PRESS EGUER I GENÉ 
COM A REGIDOR DE LA CORPORACIÓ 
 
Atès l’escrit presentat el passat dia 14 de febrer per S. Sa. Josep Presseguer i Gené, 
membre de la Corporació Municipal, en la seva qualitat de regidor i tinent d’alcalde, 
pertanyent al Grup Municipal del PSC,  en el que comunicava que la reorientació de la 
seva vida laboral i professional  li havia fet plantejar la conveniència de continuar 
exercint el càrrec de regidor així com tot el conjunt de responsabilitats que fins ara venia 
desenvolupant, per la qual cosa renunciava a la seva condició de regidor  de la 
Paeria, amb efectes del dia 28 de febrer de 2014 i demanava al Plenari de la Corporació 
l’acceptació d’aquesta renúncia.  
 
El plenari de l’Ajuntament de Lleida acorda acceptar la renúncia de S. Sa. Josep 
Presseguer i Gené al seu càrrec de Regidor  de la Ciutat de Lleida, pels motius  
expressats, de conformitat a l’establert en l’article 9.4 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic dels ens locals, aprovat per R. D. 2568/1986, de 28 de 
novembre, i disposicions concordants. 
 
Per part de l’Alcaldia es procedirà a demanar a la Junta Electoral competent la 
credencial de la persona que ha de suplir la vacant produïda, segons l’ordre del la llista 
electoral del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA – PROGRÉS MUNICIPAL  
PSC-PM (la  Sra. Neus Brocal Mañas), de conformitat al previst en l’article 182 de la Llei 
Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General, als efectes que pugui 
prendre possessió del seu càrrec el més aviat possible. 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Abans de començar a tractar el punts de l’Ordre del dia el Sr. alcalde vol retre 
homenatge al Sr. Pere Rosselló, en haver-se conegut la notícia de la seva mort. 
Recorda la feina feta com a gerent del Consorci de Promoció Econòmica, com a 
membre de Fira de Lleida i com a diputat. Destaca la vinculació que tenia amb la ciutat i 
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la valoració ciutadana de la seva persona. La corporació en Ple guarda un minut de 
silenci en record  a la memòria del Sr. Rosselló.  
 
Punts número 4 a 22. Ratificació dels decrets d’Alc aldia d’inici d’expedients de 
concessió dels honors i distincions 
 
El Sr. alcalde  trasllada al conjunt de membres del Ple l’acord de la  passada Junta de 
Portaveus conforme al qual es revisarà el Reglament d’honors i distincions; aquesta 
tasca serà encarregada a tres regidors o regidores, nomenats un per cada grup 
municipal, assistits pel secretari general.   
 
 
Punt núm. 23.  Inici de tramitació per a la formali tzació, davant el Tribunal 
Constitucional, de conflicte en defensa de l’autono mia local contra els articles 1r i 
2n i altres disposicions contingudes en la Llei 27/ 2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’administració  local  
 
El Sr. Vilella  explica que la competència per establir les bases del règim local correspon 
al legislador estatal (tant en les qüestions organitzatives com en les competencials). La 
Constitució espanyola no conté cap referència explicita a les competències locals, a 
diferència de com ho fa amb l’Estat i les comunitats autònomes. El TC ha emès 
nombroses sentències interpretant que corresponia a l’Estat establir les bases del règim 
local pel que fa a l’àmbit competencial. El Consell d’Estat reafirma la competència del 
legislador estatal per regular una normativa uniforme per a tot el territori espanyol, amb 
un model local comú en matèria organitzativa i de competències, així com regular les 
relacions interadministratives. És una regulació de caràcter bàsic que ha de permetre el 
desenvolupament posterior per les comunitats autònomes que tinguin competències 
assumides quant al règim local. El legislador estatal pot modificar el marc competencial 
local sense que això vulneri l’autonomia local. Hi ha un nucli bàsic i indisponible, més 
enllà del qual el legislador estatal pot regular de manera més o menys àmplia. Per això, 
no es pot afirmar que la regulació de la nova Llei atempti contra la garantia institucional 
de l’autonomia local (tot i que estreny el marc competencial que hi havia fins ara). El 
Grup del PP defensa que l’LRSAL no vulnera en cap cas l’autonomia local; per això, no 
comparteixen la proposta de formalitzar el conflicte en defensa de l’autonomia local. 
Considera que no se suprimirà cap servei; únicament s’estableixen mecanismes perquè 
no hi hagi duplicitats. Es mantenen tots els serveis socials i la seva prestació queda 
garantida per la Llei amb independència de quina sigui l’administració que faci la gestió 
en funció del marc competencial i de l’assignació eficient de recursos. Tampoc es vol 
privatitzar serveis; la privatització d’alguns serveis ha de ser acordada voluntàriament 
pels ajuntaments. Els serveis bàsics que es poden privatitzar, a la ciutat de Lleida ja ho 
estan. Creu que la llei farà complir el principi de lleialtat institucional i les delegacions de 
competències hauran de comptar amb el corresponent finançament de tot el cost del 
servei i amb garanties de cobrament (ho explica). Cada competència anirà 
acompanyada de la corresponent dotació pressupostària, tal com havia reivindicat 
l’Ajuntament; per això no entén que es vulgui recórrer aquesta norma. Els ajuntaments 
que es trobin en equilibri pressupostari  podran oferir els serveis que considerin, a més 
dels obligatoris, sempre que no hi hagin duplicitats. El Govern de l’Estat s’ha 
compromès a aprovar una llei de finançament dels ens locals; la Generalitat es va 
comprometre a aprovar una llei de finançament local quan s’aprovés la Llei de governs 
locals, cosa que no faran. Creu que el Govern de l’Estat ha demostrat el seu compromís 
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amb el Govern local (recorda els plans de pagament a proveïdors als quals s’ha acollit 
l’Ajuntament de Lleida). En sentit contrari, els pressupostos de la Generalitat per a l’any 
2014 baixa l’import de les partides per finançar el PUOSC i el Fons de Cooperació Local 
també baixa i exclou ajuntaments com el nostre (ho explica). Considera que la LRSAL 
assegura la prestació de serveis públics de qualitat i manté l’estabilitat pressupostària 
que podrà garantir el model de societat del benestar. Per aquest motiu votaran en 
contra.   
 
El Sr. Padilla  recorda que el seu grup ha presentat una moció sobre aquesta qüestió i 
que l’han retirada en la mesura que s’havia inclòs a l’ordre del dia aquest acord. Creu 
que l’Ajuntament de Lleida té l’obligació de donar suport a aquesta presentació de 
conflicte en defensa de la nostra autonomia. Recorda que la Generalitat té competència 
exclusiva en matèria de règim local i organització territorial. Hem de tenir la nostra 
pròpia legislació, tal com ara es tramita al Parlament. Creu que la LRSAL vulnera 
clarament l’autonomia local i les competències exclusives de la Generalitat; s’elimina el 
principi de subsidiarietat (reconegut en la UE i especialment defensat pels partits 
democratacristians). Imposa mecanismes de control, amb desconfiança vers els ens 
locals. Posa en perill el sistema de prestació dels serveis municipals i castiga 
l’Administració local tot i que el major endeutament és de l’Administració central. 
Nosaltres estem en primera línia en el moment d’afrontar els problemes de la ciutadania. 
Desitja que ben aviat hi hagi una llei catalana que ens alliberi d’una llei com l’LRSAL, 
que qualifica de nefasta.  
 
La Sra. Mestres  diu que han proposat aquest punts de l’ordre del dia amb la voluntat 
que tots els grups municipals hi donin suport. Ara farà 35 anys des de la constitució dels 
nous ajuntaments democràtics. La LRSAL, aprovada pel partit que dóna suport al 
Govern central, atempta contra un principi tan fonamental com l’autonomia municipal, 
reconegut en la vigent Constitució. Creu que el PP –que està en contra de modificar la 
Constitució- l’està canviant en tant que qüestiona la importància que el text 
constitucional atribueix al municipi. S’està canviant el model d’organització territorial i 
atacant el principi d’autonomia local. La Constitució, la Carta Europea d’Autonomia 
Local i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya defensen aquest principi. La ’Llei reguladora 
de les bases de règim local està en vigor des de l’any 1985 i ha estat molt important per 
al desenvolupament dels municipis en l’exercici de les seves competències. Els 
defensors del municipalisme des de l’any 1979 vàrem creure que ajudàvem a consolidar 
un procés de territori i d’estructuració de país, en què l’administració s’aproximava a la 
ciutadania. La proximitat dels regidors amb el ciutadà i amb els seus problemes és 
evident, especialment en moments de crisi com l’actual. No volem que ens treguin 
competències de cohesió social o d’ocupació, només per aplicar criteris de suposada 
racionalització o sostenibilitat. Defensa la norma anterior a la modificació que ha 
demostrat ser útil. Cal que ens dotin de més competències i d’un millor finançament. Els 
municipis no són els causants dels problemes del país. Per això, el seu grup donarà 
suport a la presentació d’aquest recurs per tal que el TC pugui deixar clara la defensa 
del principi d’autonomia local i per continuar amb la defensa del municipalisme a la 
ciutat de Lleida i arreu.  
 
El Sr. Vilella  diu que el seu grup defensa totalment el municipalisme i l’autonomia local. 
No es treu cap competència als ajuntaments, i tots aquells que es trobin en equilibri 
pressupostari podran oferir els serveis que considerin oportuns. L’objectiu de la norma 
és que els ciutadans rebin els serveis públics en les millors condicions d’eficiència i de 
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cost. La Llei reafirma el rol dels ens locals en l’Estat de les autonomies, posant fi als 
desequilibris que ara hi ha. Els ens locals han estat relegats a un grau inferior que no 
correspon a la seva importància política i institucional. S’han produït disfuncions i 
duplicitats i els ajuntaments prestaven serveis sense tenir la competència atribuïda ni el 
finançament necessari. En molts casos aquesta actuació municipal estava condicionada 
perquè l’administració competent no exercia les seves obligacions. Comenta les 
darreres reduccions d’aportació de la Generalitat pel finançament de serveis com el cas 
de les escoles bressol o dels plans de barris. L’LRBRL no definia de manera precisa les 
competències municipals i permetia prestar molts serveis impropis sense el necessari 
finançament. D’aquesta manera es posava en risc la sostenibilitat financera dels 
ajuntaments. Insisteix que no se suprimirà cap servei, sinó que s’evitaran duplicitats. Els 
serveis socials queden garantits amb independència de quina administració sigui la que 
els presti i n’assumeixi la gestió. Per primera vegada es complirà el principi de lleialtat 
institucional i les delegacions estaran totalment finançades. Amb aquesta norma la 
Paeria no hauria hagut d’augmentar la matrícula ni el rebut de les escoles bressol o de 
les escoles d’arts. Creu que s’està fent un ús partidista d’aquesta qüestió. Defensa que 
la LRSAL no  vulnera l’autonomia local i beneficia els ajuntaments i la ciutadania.  
 
El Sr. Padilla  creu que queda clar qui defensa l’autonomia municipal i qui no ho fa. Creu 
que l’Estat hauria de donar exemple en l’evitació de duplicitats pel que fa a les matèries 
competencials que estan transferides als ajuntaments o a les comunitats autònomes 
(esmenta com a exemple el Ministeri de Cultura). Explica que la Diputació de Lleida 
(amb els professors de la UdL) ha fet un estudi sobre els costos de la prestació dels 
serveis municipals, en el qual es demostra que la nova llei no els reduirà, sinó que faran 
que siguin més cars. També considera que cal defensar que no es vulneri l’autonomia 
de Catalunya quant a la competència per regular l’administració local. Votaran a favor 
de la proposta. 
 
La Sra. Mestres  diu que el Sr. Vilella defensa aquesta Llei perquè li han dit que ho ha 
de fer. L’eficàcia i l’eficiència de l’Administració local no són l’element prioritari quan 
tenim al ciutadà demanant solució als seus problemes de manera immediata. Hem 
aplicat els principis d’eficàcia i eficiència quan hem aplicat les mesures per aconseguir 
l’equilibri pressupostari. Hem augmentat de manera significativa les partides socials  
mantenint l’equilibri del pressupost, sense tenir més despeses que ingressos. 
L’Ajuntament no té privatitzats els serveis de la llum, escombraries i aigua; nosaltres no 
tenim privatitzat cap servei públic. Prestem aquests serveis mitjançant concessions que 
permeten que l’Ajuntament ho controli en tot moment. La nova Llei podrà permetre que 
s’arribi en alguns casos a la privatització total. En el fons de la LRSAL hi ha els 8.000 
milions d’euros de retallada que el president del Govern de l’Estat va pactar amb 
Brussel·les. Els ajuntaments ens hem de fer càrrec de les retallades de manera forçada. 
La solució al problema requeria fer una anàlisi correcta i promoure una nova Llei 
d’hisendes locals en funció de les competències. Darrera les lleis hi ha persones i les 
normes han de fer-se per a les persones. La LRSAL vol desfer el municipalisme i per 
això el seu grup votarà a favor de la proposta.  
 
El Sr. Vilella  diu que defensa la LRSAL, perquè considera que és beneficiosa per al 
conjunt de la ciutadania. Pregunta a la Sra. Mestres si hauria valorat positivament que 
no haguéssim hagut d’augmentar la matrícula i els rebuts de les escoles bressol o les 
escoles d’arts. Si ho valora positivament hauria de donar suport a la LRSAL. 
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La Sra. Mestres  pregunta si la LRSAL assegura que l’Ajuntament de Lleida comptaria 
amb finançament suficient per evitar que els alumnes haguessin de pagar.  
 
El Sr. alcalde  diu que el problema més gran de la LRSAL no és el de la invasió de les 
competències autonòmiques (cosa que fa), sinó el que no creu en les ciutats i en els 
pobles com a instruments de vertebració territorial de futur. Per sobre del debat de les 
competències està el debat de les responsabilitats. La LRSAL regularà allò que vulgui, 
però els alcaldes i regidors tenim la responsabilitat de l’educació, el benestar i el futur 
dels nostres ciutadans. No es pot limitar competències municipals en allò que és 
essencial per a la ciutadania.   
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 6 vots en contra 
del Grup del PP.  
 
 
Punt núm. 29.  Aprovació de l’expedient de modifica ció de l’Ordenança fiscal 2.1 
Taxa per tramitació de documents, autoritzacions ad ministratives i llicències  
 
El Sr. Postius  explica que en la Comissió d’Economia ja van manifestar que tenien un 
seguit de dubtes sobre la modificació; era un bon punt de partida, però calia aclarir 
algunes qüestions en funció de l’experiència prèvia d’altres ajuntaments. Creu que hem 
d’evitar generar molts expedients que no siguem capaços de gestionar amb l’objectiu 
previst de facilitar l’ús dels habitatges buits per a les persones que en tenen necessitat. 
La finalitat de la taxa no és perseguir ningú pel fet de tenir habitatges buits, sinó aportar 
solucions a les famílies que han perdut el seu habitatge o demanen un habitatge social. 
Hi ha una distorsió entre oferta i demanda que hem d’ajudar a resoldre. Recorda el 
debat del Ple passat sobre la moció de la PAH i torna a oferir la col·laboració del seu 
grup en la cerca de solucions com la que planteja aquesta nova taxa. Han demanat que 
la taxa sigui més progressiva i no tingui un caràcter lineal com es planteja en la proposta 
(ho explica). També creu que calia concretar els criteris que farem servir per avaluar si 
un habitatge està desocupat; la llei proposa definicions força ambigües que poden ser 
font de conflictes interpretatius. D’altra banda considera que caldria especificar quines 
són les causes d’exclusió de l’aplicació de la taxa. Manca fer una anàlisi global sobre 
quin és el nombre d’habitatges susceptibles de ser sancionats a la nostra ciutat. 
Demana a l’equip de govern que acabi de treballar aquestes qüestions per evitar una 
allau de recursos i que la tramitació burocràtica no generi falses expectatives en un 
tema com aquest que és socialment molt delicat. Proposa que els imports que es 
recaptin amb aquesta taxa es destinin íntegrament a polítiques d’habitatge per evitar 
l’exclusió social de les famílies. També proposa que a mitjà termini es faci un nou pla 
local de l’habitatge de la ciutat. Sap que l’aplicació d’aquesta taxa no resoldrà de 
manera immediata la problemàtica de les famílies amb problemes d’habitatge, per això 
cal actuar sense presses ni improvisacions. El seu grup s’abstindrà de votar la proposta, 
amb una abstenció positiva i el compromís de presentar al·legacions per intentar que el 
vot pugui ser favorable. L’Ajuntament fa polítiques d’habitatge; cal fer-ne encara més i 
anar més enllà.  La taxa ha de ser útil i eficaç perquè les famílies que ho necessitin 
puguin tenir un habitatge digne.  
 
El Sr. alcalde  explica que a qui té 10 habitatges de lloguer se li demana que en deixi 
només 1 per a lloguer social. La immensa majoria de les famílies de la ciutat no té 10 
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habitatges i el que els té intenta tenir-los llogats. Demana al Sr. Postius que no intenti 
patrimonialitzar la protecció del ciutadà que no té excessius recursos.  
 
La Sra. Mínguez  explica que fa temps que es parla de mobilitzar el parc d’habitatges. Li 
sorprèn la intervenció del Sr. Postius que ha fet diverses propostes fonamentades, 
segons diu, en experiències d’altres ajuntaments; creu que aquestes experiències no 
poden aportar gaires elements, ja que les accions fetes en aquest sentit són totes molt 
recents. Trobarem casos força diferents i probablement no previsibles. No entén tampoc 
els motius de l’abstenció de CiU; diuen que podem anar més enllà i, contradictòriament, 
els preocupa a qui multarem. El Govern municipal ha manifestat públicament que es vol 
actuar sobre els propietaris de molts habitatges i, especialment, sobre entitats 
bancàries. La moció presentada pel PSC plantejava el diàleg com a primera mesura i, 
en segon lloc, s’optaria per expedient sancionadors a les entitats bancàries i als grans 
patrimonis. Creu que la proposta és un bon punt de partida. En el període d’al·legacions 
estudiaran les que presenti CiU i s’analitzarà com actuar en els casos amb els quals ens 
trobem quan apliquem la norma. Normalment les persones que tinguin més de 10 
habitatges tenen, per gestionar-los, societats patrimonials. S’estudiaran totes les 
situacions amb la voluntat que l’habitatge buit pugui formar part de l’oferta d’habitatge 
social. Creu que la proposta respon a la voluntat dels grups municipals expressada en 
les mocions del Ple passat.  Reitera que es tracta d’un bon punt de sortida. Es remet a 
les definicions d’habitatge buit que fa la pròpia Llei d’habitatge de Catalunya, que també 
indica en quins casos es pot atenuar aquesta consideració. L’experiència ens permetrà 
resoldre totes les situacions amb les quals ens anem trobant; calia actuar i així s’està 
fent.  
 
El Sr. Vilella  diu que la millor garantia per donar compliment a la funció social dels 
habitatges és l’establiment de mesures consensuades amb el sector privat. Les mesures 
de foment són efectives si es negocia amb el sector; aquestes mesures són més 
efectives que les sancionadores. Esmenta, com a exemple, que ahir es va signar un 
conveni per a la cessió de 10 habitatges per part de Bankia per ser destinats a lloguer 
social; aquesta cessió ha estat possible gràcies a la negociació i al diàleg entre l’EMU i 
l’entitat bancària. La sanció ha de ser la darrera raó un cop s’ha exhaurit la possibilitat 
de diàleg. Explica les mesures fiscals i sancionadores que permet la Llei d’habitatge en 
relació amb els immobles buits. El PP considera que cal aclarir alguns extrems de la 
taxa que es vol aprovar, per la qual cosa van presentar una esmena al text inicial. 
Aquesta esmena plantejava que la taxa només es liquidés en casos de negativa 
injustificada del propietari de l’habitatge a permetre la inspecció. Cal diferenciar entre el 
subjecte passiu que col·labora en la comprovació d’aquell que no ho fa. La proposta 
preveu la liquidació de la taxa per l’obertura de l’expedient per la utilització anòmala d’un 
habitatge; la meritació s’efectua un cop comprovat aquest ús incorrecte. El Grup del PP 
no està totalment convençut amb el redactat definitiu, ja que pot donar lloc a sancions 
encobertes; pot semblar que prima la funció recaptatòria sobre la funció social. Per 
aquests motius s’abstindran de votar aquesta proposta.   
 
El Sr. Postius  reitera que la progressivitat de la taxa la fa més justa; la linealitat no és la 
millor solució (esmenta com a exemple la formulació de l’impost sobre la renda). 
Proposa que es facin trams de progressivitat. L’abstenció del seu grup està motivada 
per la voluntat d’incorporar les experiències d’altres ajuntaments que han acordat 
mesures d’aquest tipus. Explica que en algun cas han iniciat un nombre molt elevat 
d’expedients i ara es troben amb un gran nombre de tràmits i de recursos de molt difícil 
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gestió. Cal evitar els col·lapses administratius. També explica els problemes de gestió 
que han tingut a l’Ajuntament de Terrassa. La proposta que fa l’equip de govern és 
bona, però pot ser millor introduint el concepte de progressivitat. Ofereix diàleg per 
millorar la proposta actual i que la taxa tingui la màxima eficàcia possible. Creu que el 
debat d’avui ha estat possible perquè el mes passat van presentar una moció en aquest 
sentit. La Llei d’habitatge és de l’any 2007 i ens hauria permès adoptar mesures molt 
abans. Tot i això, valora positivament que ara es prenguin mesures per atacar aquest 
problema. Creu que la nova Llei d’habitatge catalana (que s’aprovarà properament) 
atorgarà un marc legal que doni millor empara a la tramitació d’aquests expedients.  
 
El Sr. alcalde  diu que cal tenir memòria de les  actuacions municipals. L’Ajuntament ja 
disposava de 500 habitatges per donar solucions als problemes de la ciutadania.  
 
La Sra. Mínguez  diu que fa molt  temps que l’Ajuntament treballa en la promoció de 
l’habitatge social. L’EMU (amb l’Oficina d’Habitatge) ha atès moltes famílies i s’han 
resolt molts problemes, tot i la complexitat de la situació. S’estan fent moltes coses i cal 
reconèixer-ho. Diu al Sr. Vilella que aquesta taxa no té cap finalitat recaptatòria, sinó 
social. Els ajuntaments estem cercant solucions perquè estem en la primera línia; ni 
l’Estat ni la Generalitat ens aporten solucions. Els ajuntaments només comptem amb 
l’ajut de les plataformes i de les oficines municipals; aquesta competència no està 
resolta. Per sobre de l’equilibri pressupostari hem d’aconseguir l’equilibri social.  La 
política municipal té com a objectiu resoldre els problemes de la ciutadania, uns 
problemes que canvien i –malauradament- augmenten. La política no es redueix als 
beneficis i pèrdues d’uns comptes. El Govern no vol imposar sancions, sinó arribar a 
acords que permetin que els habitatges buits puguin ser llogats. Ahir es va signar un 
conveni mitjançant el qual una entitat bancària cedia 10 habitatges per ser llogats. Es 
dialogarà amb els propietaris i es negociarà sempre que sigui possible. La Llei de 
l’habitatge de l’any 2007 no va comptar amb el vot del Grup Parlamentari de CiU, 
perquè considerava que no es podien imposar mesures coercitives als propietaris. Ara 
sembla que CiU vulgui avançar per l’esquerra als grups d’esquerres. En el fons hi ha 
acord en tots els grups municipals; ens hem de posar també d’acord amb les formes. Hi 
ha moltes coses a fer, des dels ajuntaments i des de la resta de les administracions. 
Anima que els partits ajudin els ajuntaments a tenir solucions per a aquesta 
problemàtica. Destaca la gran tasca que estan fent en aquesta matèria les entitats 
socials de la ciutat. 
 
S’aprova amb 14 vots a favor del Grup del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU i del 
PP.   
 
 
Punt núm. 36. Manifest amb motiu del 8 de març de 2 014: Dia Internacional de les 
Dones 
 
La Sra. Ball  explica que el manifest que llegirà ha estat elaborat per les associacions 
municipalistes de Catalunya (FMC i ACM) i per les quatre diputacions. A la Paeria els 
grups que han subscrit aquest manifest han estat els de CiU i el PSC.  
 
El Sr. Vilella  diu que aquest any, malauradament, no poden subscriure la totalitat del 
manifest que s’acaba de llegir. Des dels seus inicis el Dia Internacional de les Dones va 
adquirir una dimensió mundial, reconegut per les Nacions Unides. Creu que aquest dia  
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ha de servir per reflexionar sobre les fites aconseguides i sobre els objectius encara 
pendents. Cal reivindicar la lluita contra qualsevol tipus de discriminació laboral o 
salarial, atorgant una protecció efectiva a les víctimes de la violència de gènere i 
establint mecanismes de conciliació de la vida familiar i laboral. És un dia on els 
ciutadans i les institucions hem de ser una sola veu en defensa de la igualtat entre 
homes i dones i en el ple exercici dels seus drets. Aquest any el manifest llegit en el Ple 
no reflecteix aquesta unitat  i es fa servir com a element de confrontació política. El dia 8 
de març no és només el dia de les dones pro avortament ni el dia de les dones 
municipalistes, és el dia de la dona treballadora: de totes les dones amb independència 
de la seva manera de pensar, de la seva religió o ideologia política. És un dia per a la 
defensa de la igualtat d’oportunitats. Aquest esperit havia fet possible que cada any el 
manifest fos acordat de manera unànime. El Grup del PP lamenta que aquest any no 
hagi estat així i, per motius partidistes, s’ha trencat la unitat. L’oportunisme d’alguns ha 
exclòs entitats o partits que reivindiquem  la igualtat efectiva entre homes i dones.  
 
  
Punt núm. 40. Moció del Grup Municipal de CiU per c rear un servei d’alerta de risc 
d’exclusió social entre la gent gran 
 
El Sr. Cerdà  explica els motius pels quals el seu grup retira aquesta moció. Es pretenia 
dotar-nos de més instruments per detectar situacions de risc de persones grans. La 
tasca que es fa des dels Serveis Socials de la Paeria és molt bona, però sempre es pot 
millorar quan cal posar-se al costat de les persones més necessitades. Atesa la 
sensibilitat de l’equip de govern amb relació a la proposta del seu grup i la col·laboració 
de tots els grups municipals en la cerca de solucions per a aquests problemes, han 
optat per retirar la moció. Tenen el convenciment que es treballarà amb aquests 
objectius de manera conjunta.  
 
La Sra. Arderiu  agraeix al Grup de CiU la moció i explica diversos convenis de 
col·laboració que han permès organitzar xerrades per a la gent gran i ens han ajudat a 
la detecció de casos de possible exclusió. Es continuarà treballant en aquest sentit.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Vilella  fa una pregunta amb relació als nous horaris de l’OMAC. 
L’equip de govern ha decidit reduir l’horari d’atenció al públic de l’OMAC, fet que 
perjudica la ciutadania. Aquesta modificació d’horari ha estat criticada per la secció 
sindical de la UGT que l’ha qualificat d’imposició unilateral. Pregunta els motius que han 
fonamentat aquesta reducció d’horari d’atenció al públic, malgrat que de vegades es 
formen cues d’espera. També pregunta si abans de l’adopció de la mesura s’ha parlat 
amb els treballadors afectats.  
 
El Sr. alcalde  diu que les cues d’espera es produeixen en els horaris que no s’han 
suprimit. La Sra. Camps diu que aquesta decisió es va consensuar prèviament amb el 
personal afectat de l’OMAC i amb la Junta de personal. Fa molt  temps que es van fer 
reunions amb el personal afectat i amb el sindicats. L’OMAC tenia un horari molt extens, 
fins a les 9 de la nit; darrerament han tingut alguns ensurts i el treball d’atenció al públic 
sempre és complicat i té una intensitat especial (explica que en aquest moment hi ha 
cinc peticions de trasllat de personal de l’oficina). Calia fer aquesta reorganització i fer 
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uns horaris més raonables. A més, ha baixat la presència d’usuaris, perquè molts 
tràmits es fan en línia. Explica els nous horaris que inclouen tancament en les franges 
horàries en què gairebé no hi havia presència de ciutadans.  
 
El Sr. Vilella  agraeix la informació i demana que si el nou horari no acaba de funcionar 
es valori la possibilitat de tornar a l’horari anterior.  
 
El Sr. alcalde  diu que aquesta reorganització horària està en la línia de la que fan les 
empreses bancàries i de serveis. Explica la regla 1, 10, 100. En el temps en què es fa 1 
tràmit presencial es fan 10 atencions telefòniques o 100 tràmits telemàtics. Els canvis en 
l’atenció han de reforçar la tecnologia per permetre disminuir l’atenció personalitzada.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  fa una altra pregunta referida a l’antic edifici de Magisteri. 
Aquest edifici presenta un lamentable estat de conservació i continua deteriorant-se 
cada dia més. Els veïns estan preocupats per la seguretat de l’estructura de l’edifici. Vol 
saber si l’Ajuntament disposa d’algun informe tècnic sobre l’estat actual d’aquest edifici 
o si, en cas contrari, està previst encarregar-lo.  
 
El Sr. alcalde explica que l’Ajuntament va permutar aquest edifici per tal que la 
Generalitat fes l’edifici dels serveis territorials. Entén que ara no és el millor moment per 
construir un edifici nou. Hi va haver un plet amb la Generalitat que l’Ajuntament va 
guanyar i que referma la titularitat de la Generalitat sobre l’edifici. Li correspon mantenir-
lo com a qualsevol propietari. La Paeria l’hi ha requerit diverses vegades.  
 
La Sra. Camps diu que l’edifici de Magisteri és propietat de la Generalitat. Hem imposat 
fins a 5 multes coercitives per incompliment del deure de conservació (ho explica). Fa 
molt  temps, es va fer una inspecció de l’edifici i considera que no hi ha problemes 
estructurals, sinó que es tracta d’un cas de deixadesa en la conservació. Es continua 
insistint a la Generalitat que es faci càrrec de les seves obligacions. La preocupació de 
l’Ajuntament es manifesta en els 5 expedients del Departament de Disciplina Urbanística 
que ha obert.  
 
Número 3. El Sr. Padilla   pregunta per la  senyalització vertical dels estacionaments 
reservats per a persones amb discapacitat. En les plaques antigues consta l’expressió 
minusvàlids. Creu que tots estem d’acord en què no es faci servir aquesta paraula per 
referir-se a les persones amb discapacitat.  Demana que els agents de la Guàrdia 
Urbana, els agents cívics o les entitats veïnals facilitin quines són i on estan aquestes 
plaques antigues per tal de ser substituïdes (esmenta alguns casos concrets).  
 
El Sr. alcalde diu que el Sr. Padilla té tota la raó i es compromet a fer l’adaptació a la 
normativa actual sobre nomenclatura en relació amb les persones que tenen algun tipus 
de discapacitat o de diferència.  
 
 
Punt núm. 42. Acceptació de la renúncia del Sr. Jos ep Presseguer i Gené com a 
regidor de la Corporació  
 
El Sr. alcalde  presenta el punt de l’ordre del dia i diu que cal acceptar la renúncia tot i 
que ho fa amb  tristor.  
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El Sr. Presseguer  diu que per a ell avui també és un moment trist; malgrat això, cal 
tenir en consideració que tot allò que comença ha d’acabar, i això cal mirar-ho amb un 
punt d’optimisme i la mirada posada en nous reptes. Recorda quan el mes de maig de 
l’any 2007 va ser elegit com a paer. Explica que el període com a regidor de la Paeria 
ha estat l’etapa de la seva vida amb millors vivències personals i professionals. Ser paer 
és un honor i et dóna l’oportunitat de viure un gran nombre d`experiències al servei de 
tothom. Comenta que ha tingut l’oportunitat de parlar personalment amb tots els 
presents; a tots ja ha explicat que per a ell ser paer no és un ofici, sinó una condició de 
vida destinada al servei de la col·lectivitat. Aquesta idea és compartida per tots els 
membres de la corporació. La dedicació a la res pública l’ha fet amb orgull, portant el 
cap molt alt per dedicar-se al servei de la ciutadania. La gran política és aquella que 
permet estar en contacte amb les persones de la teva ciutat; així es fan els països i les 
grans nacions. La política ha de ser un instrument de pacificació, de cohesió i de 
resolució de conflictes. Vol destinar una bona part del seu comiat als agraïments. 
Comença pels companys de sala, de la Majordomia, que han estat sempre atenent les 
peticions i fent-nos la feina més fàcil i més còmoda. També manifesta el seu sincer 
agraïment a les persones que estan al servei de comunicació de l’Ajuntament; al 
Gabinet d’Alcaldia i a les persones que treballen en les regidories. Expressa també un 
agraïment especial als quatre funcionaris d’habilitació nacional presents en la sessió. 
Vol reconèixer el suport que ha rebut de tots els membres de la corporació. Als 
companys i companyes dels grups de l’oposició que li han donat suport, escalf i 
demostració de la gran capacitat de diàleg, i als  que formen l’equip de govern, als quals 
manifesta un agraïment especial per fer-lo sentir molt còmode, i facilitar-li que hagi 
pogut aportar quelcom al seu costat; ha après el que  és un govern municipal de la mà 
d’uns companys amb una gran professionalitat i qualitat. Clou la seva intervenció 
d’agraïments dient que el motiu pel qual ha estat regidor no és altre que la persona del 
Paer en cap; va ser molt generós quan li va proposar anar a la seva llista l’any 2007; ha 
estat molt generós en la tasca diària durant tots aquest anys  i ho ha continuat sent quan 
ha entès la renúncia per emprendre nous reptes. Agraeix doncs, al Sr. alcalde, la seva 
generositat, amabilitat i mestratge. Vol que consti que si en algun moment alguna 
persona s’ha sentit ofesa o violenta en algun debat, en  cap cas ha estat la seva intenció 
i prega que no li sigui tingut en compte. Clou la seva intervenció agraint el suport de la 
seva família, present en la sala; diu que en la seva vida han estat un dels motors que li 
ha permès córrer i han fet possible que pogués desenvolupar la seva tasca de paer. 
Desitjar a tothom molta sort en el treball vers la ciutadania i en el govern de la ciutat.  
 
El Sr. Vilella  comença la seva intervenció dient que la política és l’art de dialogar per a 
construir consensos. Amb el Josep Presseguer aquest diàleg ha estat fluït i positiu. En 
nom propi i en el del Grup del PP vol agrair-li el tracte, la bona predisposició i les ganes 
d’entesa que sempre ha demostrat. Li desitja molta sort en la nova etapa professional 
que ara comença. No dubta que en aquest nou repte posarà il·lusió, compromís i ganes. 
Reitera la seva amistat i la col·laboració en tot allò que pugui ser d’ajuda.  
 
El Sr. Zaballos  vol dir públicament (tal com li ho ha dit en privat) que li sap greu que 
marxi com a regidor. Recorda que han hagut de tractar temes complicats, en moments 
difícils, en casos de gran complexitat com la taula d’emergències (que va ser dels 
primers que varen compartir) o en la lluita contra un drama com és  l’atur. Han trencat 
motllos i està orgullós de que hagi estat així. Visiblement emocionat diu que aquestes 
coses són les que donen sentit al fet de ser paer: solucionar problemes en col·laboració 
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entre el govern i l’oposició. En nom del grup municipal i en el seu nom li dóna les 
gràcies.  
 
El Sr. alcalde , en nom del seu grup, del conjunt de regidors i com alcalde de la ciutat 
saluda a la família del Sr. Presseguer i els dóna la benvinguda al saló de Plens.  Creu 
que ha quedat palès l’estima profunda que tots tenen a Josep Presseguer, cosa de la 
qual la família s’ha de sentir molt orgullosa. Destaca la coincidència de tots els grups en 
valorar la relació personal excel·lent i el treball conjunt vers la ciutat. Agraeix al Sr. 
Presseguer el fet d’haver estat aquests anys en l’equip de govern de la Paeria. Recorda 
quan van començar a treballar junts en el Consell d’Administració de Mercolleida, 
treballant pel futur del sector agrari de les terres de Lleida. Li va proposar formar part de 
l’equip municipal i creu que mai ha fet una proposta més assenyada. Ha estat un plaer 
col·laborar amb ell en els àmbits municipals de la promoció econòmica i de l’atenció a 
les persones. Creu que ha demostrat tota la sensibilitat vers el futur de les persones des 
d’aquestes dues òptiques tan importants, especialment l’atenció als més febles. Creu 
que és un motiu de gran satisfacció el fet d’haver sentit en la seva intervenció que 
aquest període ha estat un dels més feliços i enriquidors de la seva vida. Li desitja que 
continuï treballant per la ciutadania des d’un sector important per a Lleida, al qual 
aportarà tota la seva professionalitat i qualitats humanes. Clou la seva intervenció 
reiterant l’amistat de tots els presents vers el Sr. Presseguer.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


